

THE CANADIAN ASSOCIATION OF FIRE CHIEFS (CAFC) AND THE CANADIAN FIRE SERVICE

The Canadian Association of Fire Chiefs (CAFC) is comprised of some 1,000 Chief Fire Officers located in all provinces and territories. In addition to the Fire Chiefs and Chief Fire Officers of hundreds of Canadian municipalities, members include Fire Chiefs from Canada's First Nations, airports, seaports, as well as major industrial and health care facilities and the Canadian Forces.

There are 3,492 Fire Departments in Canada, over 90 per cent of which are Volunteer Fire Departments. 78 per cent of the more than 100,000 firefighting personnel in Canada are volunteers.

The CAFC is the only association that speaks for all elements of the Canadian Fire Service.

WORKING WITH THE GOVERNMENT OF CANADA TO STRENGTHEN PUBLIC SAFETY

- **Volunteer Firefighter Tax Credit:** The CAFC led the charge for the establishment of a \$3,000 non-refundable tax credit for volunteer firefighters who provide more than 100 hours of service on an annual basis. The Volunteer Firefighter Tax Credit was announced as part of Budget 2011 and featured in the platforms of all major political parties during the 2011 election campaign. Thousands of volunteer firefighters have benefitted from this credit.
- **Spectrum for Public Safety Use:** The CAFC worked with the federal government as part of the Tri-Services Chiefs of Canada, to reserve an initial 10 MHz of broadband spectrum from the 700 MHz auction for exclusive public safety use. The CAFC continues to work with Industry Canada to secure the additional 10 MHz needed to match the U.S. allocation.
- **Transportation of Dangerous Goods:** As a member of Transport Canada's Rail Safety Working Group, the CAFC provided several recommendations to the Minister of Transport regarding the transportation of dangerous goods. The CAFC is pleased that a number of its initial recommendations regarding information sharing with municipalities and emergency responders have already been implemented by way of a protective direction.
- **Fallen Firefighters Memorial:** The CAFC is proud to have joined the Government of Canada in contributing to the establishment of a memorial for fallen firefighters. Located in Ottawa, the memorial serves as a monument to those who gave the ultimate sacrifice and as a symbol of honour for those who carry on the firefighting tradition of community service.
- **Marihuana for Medical Purposes:** The CAFC's recommendations regarding the regulation of medical marihuana were adopted by Health Canada, helping to strengthen public safety.



Canadian Association of Fire Chiefs (CAFC)

440 Laurier Avenue West, Suite 200

Ottawa, ON K1R 7X6

Tel: 613-270-9138

Fax: 800-775-5189

Email : info@cafc.ca



L'ASSOCIATION CANADIENNE DES CHEFS DE POMPIERS (ACCP) ET LES SERVICES D'INCENDIE DU CANADA

L'Association canadienne des chefs de pompiers (ACCP) est composée de quelques 1 000 chefs d'état major basés dans toutes les provinces et territoires. En plus des chefs de pompiers et des chefs d'état major de centaines de municipalités canadiennes, les membres comprennent des chefs de pompiers des Premières nations du Canada, des aéroports, des ports maritimes, des grandes installations industrielles et de soins de santé ainsi que les Forces armées canadiennes.

On compte 3 492 services d'incendie au Canada, dont plus de 90 % sont des services volontaires. En fait, 78 % des 108 000 pompiers au Canada sont des volontaires.

L'ACCP est la seule association qui parle au nom de toutes les composantes des services d'incendie canadiens.

COLLABORER AVEC LE GOUVERNEMENT DU CANADA POUR RENFORCER LA SÉCURITÉ PUBLIQUE

- **Crédit d'impôt pour les pompiers volontaires** : l'ACCP a mené la charge pour la création d'un crédit d'impôt non-remboursable de 3 000 \$ pour les pompiers volontaires qui fournissent plus de 100 heures de service sur une base annuelle. Ce dit crédit d'impôt a été annoncé dans le cadre du Budget 2011 et dans les plate-formes de tous les grands partis politiques pendant la campagne électorale de 2011. Des milliers de pompiers volontaires ont bénéficié de ce crédit.
- **Spectre pour les besoins liés à la sécurité publique** : l'ACCP a collaboré avec le gouvernement fédéral dans le cadre des chefs des trois services canadiens pour réserver un spectre large bande initial de 10 MHz lors de la vente aux enchères de 700 MHz pour les besoins liés exclusivement à la sécurité publique. L'ACCP continue de travailler avec Industrie Canada pour obtenir les 10 MHz supplémentaires nécessaires pour correspondre à l'allocation américaine.
- **Transport des matières dangereuses** : en tant que membre du Groupe de travail sur la sécurité ferroviaire de Transport Canada, l'ACCP a proposé plusieurs recommandations à la ministre des Transports concernant le transport de marchandises dangereuses. L'ACCP se réjouit qu'un certain nombre de ses recommandations initiales relatives au partage de l'information avec les municipalités et les intervenants d'urgence ont déjà été mises en œuvre par le biais d'une directive de protection.
- **Monument aux pompiers canadiens** : l'ACCP est fière d'avoir contribué, avec le gouvernement du Canada, à la création d'un monument aux pompiers canadiens, morts en service. Situé à Ottawa, le monument rend hommage à ceux qui ont fait le sacrifice ultime et est un symbole d'honneur pour ceux qui continuent la tradition de service communautaire de lutte contre les incendies.
- **La marijuana à des fins médicinales** : les recommandations de l'ACCP concernant la réglementation de la marijuana à des fins médicinales ont été adoptées par Santé Canada, renforçant ainsi la sécurité publique.

Association canadienne des chefs de pompiers (ACCP)

440, avenue Laurier Ouest, Bureau 200, Ottawa (Ontario) K1R 7X6

Tél. : 613-270-9138 - Télécopieur : 800-775-5189 - Adresse courriel : info@cafc.ca